
                                                                                                                                                                          
                                                                                       Ældrerådet Slagelse 

Spørgsmål til centerchefen Charlotte: 
Centerchefen deltager ikke i Ældrerådets møde den 23 juni, derfor skriftlig besvarelse af spørgsmål 

Hvad er status for plejecentrene i forbindelse med CORONA – krisen 

- Hvor mange beboere har været syge af Covid-19 

38 beboere er testet positiv for COVID – 19. Der har været COVID-19 på plejecentrene 
Antvorskov, Solbakken, Smedegade, Bjergbyparken, Skovvang, de midlertidige pladser 
på Blomstergården og Møllebakken. Altså på 6 ud af 11 plejecentre og de midlertidige 
pladser på Blomstergården. 

- Hvor mange beboere er døde af Covid-19 
- 12 af de positivtestede beboere er døde. 
- Hvor mange af de ansatte har været syge af Covid-19 
- 33 personaler har været smittet. 
- Hvordan har man tacklet de pårørendes udendørs besøg. 
- Der er besøgstelte som pårørende kan komme på besøg i. Derudover kan 1-2 udpeget pårørende 

til beboere som ikke kan komme udenfor i teltene komme på besøg indenfor. 
- Hvordan har beboerne det. 
- Det er meget blandet.  
- En del beboere er ikke vant til besøg fra pårørende og mærker ikke den store forskel. Mange 

beboere som er vant til at få besøg savner at kunne få fysisk kontakt med deres pårørende, men 
de kan ses i teltene. 

- Især de demente borgere er blevet mere rolige, da der ikke er så mange stimuli fra besøgene. Det 
tænker vi at vi skal lære af i fremtiden, så vi tænker besøg på en anden måde til borgerne med 
demens. Det vil Bruger/pårørenderåd blive involveret i. 

- Skal plejecentrene sende nyhedsbreve ud til de pårørende og bruger- pårørenderåd 
- Det er ikke noget som de skal. Jeg ved at nogle plejecentre har gjort det løbende. Spørger I fordi 

det efterspørges? 
- Bruger personalet værnemidler 
- Medarbejderne bruger værnemidler efter Sundhedsstyrelsens anbefalinger. Anbefalingerne er 

løbende blevet revideret, og vi har i den forbindelse fulgt med og revideret vores instrukser. 

 

Fra de midlertidige pladser (36 pladser): 

 6 af borgerne er døde, de fleste på sygehuset efter de er blevet genindlagt inden 
for et døgn efter udskrivelsen.  

 7 personaler har været smittet, formentlig af positiv borger der er udskrevet fra 
sygehuset uden test og information om symptomer. 
 
 

Hvad er status for hjemmeplejen i forbindelse med CORONA-krisen 

- Hvor mange borgere har været syge af Covid-19 
- Der har været 19 borgere smittet med COVID-19 
- Hvor mange borgere er døde af Covid-19 
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- 7 borgere er døde af COVID-19 
- Hvor mange af de ansatte har været syge af Covid-19 
- Der er 13 medarbejdere som har været smittet med COVID-19 
- Er eller har serviceniveauet været forringet – personlig pleje, rengøring 

Vi har ikke ændret på serviceniveauet i denne Corona tid. 
- Bruger personalet værnemidler. 
- Medarbejderne bruger værnemidler efter Sundhedsstyrelsens anbefalinger. Anbefalingerne er 

løbende blevet revideret, og vi har i den forbindelse fulgt med og revideret vores instrukser. 
-  

 

Hvordan går det med de midlertidige pladser på Blomstergården. 

- Er alle personaler blevet ansat, både på restitutionspladserne og rehabiliteringspladserne 
- Vi er i gang med sidste etape. Vi har ansat alle medarbejdere til dagvagter både so. Su hjælpere, 

so su assistenter og sygeplejersker. Vi mangler til aftenvagter. Vi er ved at lægge sidste hånd på 
forhandlingerne med terapeuterne. Vi skal bruge 4 og vi har fået mere end 50 ansøgere. 

- Hvordan går det med restitutionspladserne (12), især i denne krise 
- Det har ikke været muligt at have håndværkere til at renovere lejlighederne. Derfor åbner de 

sidste 12 pladser til august måned.  
- Har der været pladsmangel på restitutionspladserne på grund af Corona-krisen 
- Nej det har der ikke. 
- Hvordan går det med rehabiliteringspladserne (18+6) 
- Det går rigtig godt. Vi har fået ansat 12 rigtig gode terapeuter. Oplevelsen er at borgerne har stor 

gavn af opholdet, fordi der bliver tænkt træning ind i alle gøremål. 

Hvad er status for Sundhedshuset i Slagelse 

- Hvor mange praktiserende læger og hvor mange specialer er der 
- Der er 5 klinikker med i alt 9 læger. Jeg kender ikke deres speciale. 
- Hvordan går det. 
- Det går efter planen. Sundhedshuset åbner 1/1 2021. 

Hvad er status for Sundhedshuset i Korsør 

- Hvor mange praktiserende læger og hvor mange specialer er der 
- Jeg ved ikke hvor mange læger eller hvilke specialer der er i Sundhedshuset i Korsør. Det er ikke 

noget vi har med at gøre på nuværende tidspunkt. 
- Hvordan går det 

Hvad er status for Sundhedshuset i Skælskør 

- Hvor langt er man i planlægningen  
- Vi er ikke i gang med planlægning af sundhedshus i Skælskør på nuværende tidspunkt. 

Diverse: 
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- Hvad der er foretaget af fremadrettede ting, så smitte forebygges og helst helt kan undgås i 
hjemmeplejen og i plejehjemmene og evt. andet af betydning for beboernes livskvalitet 
fremover. 

- Vi følger Sundhedsstyrelsens anbefalinger i forhold til hygiejne, i forhold til værnemidler, 
besøgsrestriktioner og i forhold til test. 
I forhold til hjemmeplejen har vi ikke den store indflydelse på besøg og borgernes færden i 
samfundet og derfor kan vi ikke gøre yderligere i forhold til at minimere smitte.  
 

- Hvad sker der mht. overholdelse af budget for hjemmepleje og sygepleje resten af året, 
kommer der tillægsbevilling eller besparelser med reduktion af serviceniveauet til følge? 

- Økonomiudvalget har godkendt at videresende vores ansøgning om tillægsbevilling på ca. 
42 mill.kr. Byrådet tager stilling til det i aften. 
 

- Hvordan har Coronasituationen påvirket indflytning i plejeboliger og ældreboliger? 
 

- Der har været væsentlig færre ansøgninger til plejecentre, således har vi på nuværende 
tidspunkt ikke nogen venteliste. Der har ikke umiddelbart været ændringer i forhold til 
ældreboliger. Vi har hele vejen igennem fulgt Sundhedsstyrelsens anbefalinger. Der har 
de første måneder været lukket ned for at håndværkere kunne komme på plejecentrene. 
Derved har vi ikke kunne renovere og syne boligerne, og der har vi ikke haft nye 
indflytninger. Pårørende ikke måtte tømme boligerne. 
 
Det er der åbnet op for igen. 
 
 

Friplejehjem. 

 FSU-udvalget har behandlet spørgsmålet 3 marts, hvad er status. Var på ÆR møde i februar. 

Økonomicentret er ved at beregne takster for Friplejehjem. De sendes herefter til de private investorer 
som derefter træffer beslutning om de ønsker at bygge i Slagelse Kommune. 

Velfærdsteknologi. 

FSU har afsat flere midler til indkøb, hvad er status, også set i lyset af beslutningen om at 
lave en udstillingsvæg i det nye sundhedscenter i Slagelse. 

Blomstergården. 

Hvad er status på den sag Ann Sibbern rejste, efter kritiske artikler i SN, og som FSU har fået 
en orientering om på FSU-mødet 31 marts. 

Jeg har brug for en uddybning af, hvilken sag dette drejer sig om. 

Møde med kommunaldirektøren. 

 Det planlagte møde blev aflyst, der bedes igangsættes en dialog om en ny aftale/møde. 

Jeg venter en tilbagemelding fra Frank E. Andersen om, hvornår han kan mødes med repræsentanter fra 
Ældrerådet. 
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Rengøring i hjemmeplejen og på plejecentre. 

Hvilke tiltag er igangsat, også set i lyset af de klager der er indkommet og behandlet på ÆR 
mødet i februar, er der forbedring. 

Der har i Coronatiden været ekstra indsats på rengøringen på plejecentrene. Der er samme 
serviceniveau som tidligere i hjemmeplejen. 

Ny ledelse. 

 Status og orientering udbedes. 

 Sagen drøftes på Byrådsmøde i aften. 

Pårørendemøder på plejecentre. 

Hvorledes sikres det at de pårørende bliver inddraget i arbejdet i pårørendegrupperne, 
hvornår påtænkes det at der indkaldes til møder, nu forsamlingsforbuddet er ændret. 

Det er korrekt at forsamlingsforbuddet er ændret, men der må fortsat ikke komme 
pårørende på plejecentrene. Derfor venter vi med møder i Bruger/pårørenderåd til der 
igen må komme besøgene på plejecentrene. 

 

 

 

 

 


